# PLANT NUTRITION AND FIRE

首页 期刊介绍 编 委 会 投稿指南 期刊订阅 联系我们 留 言 板 English

植物营养与肥料学报 » 2008, Vol. 14 » Issue (2):357-361 DOI:

研究论文

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

### Ca(NO<sub>3</sub>)<sub>2</sub>胁迫对番茄嫁接苗叶片不同形态多胺含量的影响

张古文,朱月林<sup>\*</sup> , 刘正鲁,魏国平, 胡春梅

南京农业大学园艺学院, 江苏南京 210095

Effects of  ${\rm Ca(NO_3)_2}$  stress on contents of different forms of polyamines in leaves of grafted tomato plants

ZHANG Gu-wen, ZHU Yue-lin, LIU Zheng-lu, WEI Guo-ping, HU Chun-mei\*

Department of Horticulture, Nanjing Agricultural University, Nanjing 210095, China

Download: PDF (139KB) HTML OKB Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

**摘要** 以耐盐番茄品种'影武者'为砧木,'宝大903'为接穗,研究了80 mmol/L Ca(NO<sub>3</sub>)<sub>2</sub>胁迫10 d条件下,嫁接苗与自根苗生长和叶片不同形态(游离态、结合态和束缚态)多胺含量的差异。结果表明,Ca(NO<sub>3</sub>)<sub>2</sub>胁迫后,嫁接苗的生物量显著高于自根苗。整个胁迫期内嫁接苗叶片3种形态的腐胺、亚精胺和精胺含量均呈上升趋势;自根苗叶片3种形态的腐胺含量下降;游离态、结合态亚精胺和精胺含量上升;束缚态亚精胺含量下降,束缚态精胺含量变化不显著。以上结果表明,3种形态的腐胺、束缚态亚精胺和精胺在番茄嫁接苗叶片耐盐性方面发挥重要作用。

**关键词:** 番茄 Ca(NO<sub>3</sub>)<sub>2</sub>胁迫 嫁接 多胺 番茄 Ca(NO<sub>3</sub>)<sub>2</sub>胁迫 嫁接 多胺

#### Abstract:

Using 'Kagemusya' (*Lycopersicon esculentum* Mill.), a salt tolerant cultivar, as rootstock and 'Baoda 903' as scion, grafting was made to compare the differences in plant growth and leaf contents of different forms (free, conjugated and bound) of polyamines between grafted and own-root tomato plants under 80 mmol/L Ca(NO<sub>3</sub>)<sub>2</sub> stress for 10 days. The results showed that the biomass production in grafted plants was significantly higher than that of own-root plants. The contents of three forms of putrescine (Put), spermidine (Spd) and spermine (Spm) in leaves of grafted plants increased significantly during the course of stress. The contents of three forms of Put in leaves of own-root plants decreased significantly, the contents of free and conjugated forms of Spd and Spm increased significantly, but the contents of bound forms of Spd decreased significantly. However, no significant difference was observed in bound forms of Spm after treatment. These

results indicated that three forms of Put and bound forms of Spd and Spm played important roles in the leaves of grafted

tomato plants for salt tolerance

Keywords:

Received 2007-04-26;

## 引用本文:

张古文,朱月林<sup>\*</sup> ,刘正鲁,魏国平,胡春梅.Ca(NO<sub>3</sub>)<sub>2</sub>胁迫对番茄嫁接苗叶片不同形态多胺含量的影响 [J] 植物营养与肥料学报, 2008,V14(2): 357-361

ZHANG Gu-wen, ZHU Yue-lin, LIU Zheng-lu, WEI Guo-ping, HU Chun-mei. Effects of Ca(NO<sub>3</sub>)<sub>2</sub> stress on contents of different forms of polyamines in leaves of grafted tomato plants

[J] Acta Metallurgica Sinica, 2008, V14(2): 357-361

#### Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- ▶ RSS

作者相关文章

Copyright 2010 by 植物营养与肥料学报